
 

       
        Tlf.  299 34 62 51 / 34 62 52 
         Postboks  2331,  3900 Nuuk -  tlf./ fax  299 32 62 35

Jakob Skade   Den 6 november 2009

I henhold til § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Forespørgsel til Naalakkersuisut:  
Hvilke tiltag kan Naalakkersuisut foretage for at sikre mest udbytte til landets fangere hvad angår 

narhvalfangst i kysten? Hvordan følger man med i narhvalernes kostvaner? Samt, hvilke fisk spises 

af hvidhvaler og narhvaler? Og hvor mange?

 

Begrundelse:

Det er en kendsgerning at antallet af hvidhvaler og narhvaler er steget i de seneste år. Det er ikke 

forunderligt,  idet  man  har  afskaffet  jagtmetoden  i  Nordgrønland,  hvor  hvalerne  omringes  samt 

spiller klimaændringen en stor rolle ved narhvalsfangst, idet større fangstudbytte af bestanden er 

blevet en umulighed.  Det er tidligere konstateret,  at narhvalsbestanden spiser op til  60.000 tons 

hellefisk i landskysten. Har man kendskab til hvor mange tons narhvalerne spiser i dag?  


